

FOR IMMEDIATE RELEASE

ISRAEL'S LIES CONTINUE DESPITE THE GLOBAL SUMUD FLOTILLA'S HUMANITARIAN AID BEING A DOCUMENTED FACT

October 3, 2025

Two years into a genocide, Ben-Gvir and Israel's stance that the Global Sumud Flotilla carried little to no humanitarian aid is not just verifiably false; it is obscene. The boats were meticulously documented, loaded with medical supplies, food, and other life-saving goods for people in Gaza being systematically starved by Israel. Journalists, human rights monitors, parliamentarians, and aid organizations have shown undeniable evidence of the aid on board. Israel's denial is nothing more than another entry in a long record of lies that media outlets must stop laundering through phrases like "Israel says."

The Global Sumud Flotilla has always been clear: our mission is to break the blockade and open a humanitarian corridor for sustained aid deliveries. The supplies we carried were both real and representative: real because they were urgently needed, and representative because civilian ships cannot carry the full scale of aid Gaza requires, which only becomes possible once the blockade is lifted.

Israel's disinformation is not new. This is the same regime that claimed it was not bombing hospitals, not starving Palestinians, not obstructing convoys, not executing civilians and aid workers, not burying 15 paramedics and their ambulances in a shallow grave. Every one of those lies has been exposed—as we've seen repeatedly, every accusation is a confession from the Israeli government. Human rights organizations, UN agencies, and countless photos, videos, and testimonies confirm the truth: Israel is deliberately weaponizing hunger, blocking aid, bombing food distribution centers, and condemning families to death by starvation.

To repeat Israel's falsehoods today is to be complicit in covering up genocide. Media outlets must finally break from the reflex of treating Israeli statements as credible. There is no journalistic obligation to amplify propaganda that has been disproven again and again, at the cost of hundreds of thousands of Palestinian lives.

This systematic smear campaign being waged against the flotilla is not about aid; it is about Israel trying to erase the evidence of its crimes by delegitimizing those who seek to uphold international law. The truth cannot be erased. The images of famine, skeletal children, empty shelves, and desperate families under siege are seared into the world's conscience.

The facts are clear: the flotilla carried humanitarian aid, Gaza is being deliberately starved, and Israel is perpetrating a genocide. It is the duty of the international community to stop perpetuating Israel's lies and start acting to end its blockade, its famine, and its genocide.

Media Contact:

Hasina Kathrada: +44 1414 620 950

Email: media@globalsumudflotilla.org

Instagram / Telegram: @globalsumudflotilla

A sampling of verified pictures and videos of aid aboard GSF ships can be found [here](#).

POUR DIFFUSION IMMEDIATE

LES MENSONGES D'ISRAËL CONTINUENT MALGRÉ LE FAIT QUE L'AIDE HUMANITAIRE DE LA GLOBAL SUMUD FLOTILLA SOIT UN FAIT AVÉRÉ

3 Octobre 2025

Deux ans après le début du génocide, la position de Ben-Gvir et d'Israël selon laquelle la Global Sumud Flotilla transportait peu ou pas d'aide humanitaire est non seulement vérifiable, mais aussi obscène. Les bateaux ont été méticuleusement documentés, chargés de fournitures médicales, de nourriture et d'autres biens vitaux pour les habitants de Gaza systématiquement affamés par Israël. Des journalistes, des observateurs des droits de l'homme, des parlementaires et des organisations humanitaires ont fourni des preuves indéniables de la présence de cette aide à bord. Le déni d'Israël n'est qu'un nouvel épisode dans une longue série de mensonges que les médias doivent cesser de blanchir en utilisant des expressions telles que « Israël affirme ».

La Global Sumud Flotilla a toujours été claire : notre mission est de briser le blocus et d'ouvrir un couloir humanitaire pour permettre l'acheminement durable de l'aide. Les fournitures que nous transportions étaient à la fois réelles et représentatives : réelles parce qu'elles étaient nécessaires de toute urgence, et représentatives parce que les navires civils ne peuvent pas transporter toute l'aide dont Gaza a besoin, ce qui ne sera possible qu'une fois le blocus levé.

La désinformation d'Israël n'est pas nouvelle. C'est le même régime qui a prétendu ne pas bombarder d'hôpitaux, ne pas affamer les Palestiniens, ne pas faire obstruction aux convois, ne pas exécuter des civils et des travailleurs humanitaires, ne pas enterrer 15 ambulanciers et leurs ambulances dans une fosse commune. Chacun de ces mensonges a été dévoilé au grand jour. Comme nous l'avons vu à maintes reprises, chaque accusation est un aveu du gouvernement israélien. Les organisations de défense des droits humains, les agences des Nations unies et d'innombrables photos, vidéos et témoignages confirment la vérité : Israël utilise délibérément la faim comme une arme, bloque l'aide humanitaire, bombarde les centres de distribution alimentaire et condamne des familles à mourir de faim.

Répéter aujourd'hui les mensonges d'Israël revient à se rendre complice de la dissimulation d'un génocide. Les médias doivent enfin cesser de traiter les déclarations israéliennes comme crédibles. Les journalistes n'ont aucune obligation de relayer une propagande qui a été démentie à maintes reprises, au prix de centaines de milliers de vies palestiniennes.

Suite...

LES MENSONGES D'ISRAËL CONTINUENT MALGRÉ LE FAIT QUE L'AIDE HUMANITAIRE DE LA GLOBAL SUMUD FLOTILLA SOIT UN FAIT AVÉRÉ

3 Octobre 2025

Cette campagne de dénigrement systématique menée contre la flottille ne concerne pas l'aide humanitaire ; il s'agit d'une tentative d'Israël d'effacer les preuves de ses crimes en délégitimant ceux qui cherchent à faire respecter le droit international. La vérité ne peut être effacée. Les images de famine, d'enfants squelettiques, d'étagères vides et de familles désespérées assiégées sont gravées dans la conscience mondiale.

Les faits sont clairs : la flottille transportait de l'aide humanitaire, Gaza est délibérément affamée et Israël commet un génocide. Il est du devoir de la communauté internationale de mettre fin aux mensonges d'Israël et d'agir pour mettre fin à son blocus, à la famine et au génocide.

Contact médias:

Hasina Kathrada: +44 1414 620 950

Email: media@globalsumudflotilla.org

Instagram / Telegram: [@globalsumudflotilla](https://www.instagram.com/globalsumudflotilla)

Un échantillon de photos et de vidéos vérifiées montrant l'aide apportée à bord des navires du GSF est disponible [ici](#).